



**CONFIDENTIALLY**



Writing LC. / Photo Sébastien Dondain

# PARIS WITH... MARIE-HÉLÈNE LUNDGREEN

*Marie-Hélène Lundgreen, director of the agency Belles Demeures de France, shares her favourite Parisian addresses with us; whether it is the distinguished classics or the more hidden venues.*

**What is your favourite restaurant for a business lunch?**  
Market at Christie's (15 Avenue Maignon in the 8th district). I feel at home here, you can meet anybody and everybody. Or nearer the agency, le George, the new Four Seasons George V Italian restaurant, we kicked off the New Year with a lunch there for all the team, I love the concept of sharing small servings, it's delicious and convivial and the staff are very thoughtful.

**What is your favourite restaurant for a gourmet dinner?**  
A safe bet and ever so romantic is Le Grand Véfour at the Palais-Royal (17 rue de Beaujolais in the 1st district). For our international clients, the Guy Savoy restaurant at La Monnaie (11 Quai de Conti in the 6th district). The setting is gorgeous, with that breathtaking view of the Louvre and the Seine.

**Your favourite after work bar/cafe/lounge?**  
The George V bar next to our office. It's kind of our canteen! Or the L'Oiseau Blanc bar, on the 6th floor of the Peninsula (19 avenue Kleber in the 16th district), you can enjoy a view across Paris from its terrace. In the summer I love the terrace of the Plaza Athénée (25 Avenue Montaigne in the 8th district).

**Your favourite area to recharge your batteries?**  
I live on the Champ-de-Mars, which I love to cross, skirting the Seine in the direction of the Alma and then cross the bridge opposite the Palais de Tokyo to reach the agency. To recharge my batteries, I think I would choose Avenue Montaigne a magical spot ... Its always nice to dream!

**The craftsman/merchant who you would like to raise your hat to?**  
In the 7th district, my neighbourhood, Gâteaux Thounieux (59 rue Saint-Dominique) for their small sourdough breads, perfect for two people and Cheese, at 1 rue Desaix, where a lot of real research is given into the choice of its cheeses. I would also like to say «hats off» to two creative fashion designers and globetrotters, Carolina Herrera (10 rue de Castiglione, 1st district.) and Maison Ullens (4 rue de Marignan, 8th district.). They know how to dress the professional woman with exquisite taste! Then there is a small boutique at 15 rue du Cherche-Midi, 'Le Civette'.

I have a flat for sale opposite it and the temptation is always great ... they offer a fine selection in Italian casual wear, linen in the summer and cashmere in the winter.

**What was the last concert or show that you attended?**  
Husbands and Wives, by Woody Allen, in the Théâtre de Paris (15 rue Blanche, 9th district.). The cast are excellent!

**What DVD could you watch 20 times over?**  
Casablanca, starring Humphrey Bogart and Ingrid Bergman. A classic. The music is wonderful

**What book can you not put down?**  
'The Prophet' by Khalil Gibran, a must read and so full of wisdom! And 'The World of Yesterday: Memories of a European', by Stefan Zweig, I never tire of it.

**The last cd you listened to?**  
It all depends on my mood. Alone in the house, classical or opera, in the evening during an aperitif, jazz, Natalie Cole, Diana Krall, but also Marvin Gaye, Nina Simone, Whitney Houston and Beyoncé...! I also love the American crooners.

**On the decor side, are you more 18th century, Art Deco, 70s or Recycling?**  
A mix of the 18thC with contemporary flair.

**What was the last object you bought to decorate your living room/office?**  
I have just given into the temptation of a contemporary dining table by my good friend the Italian interior designer Carlo Rampazzi, discovered in his shop (14 rue de Lille in the 7th district).

**The apartment of your dreams is it more Haussmannien left bank, penthouse on the Trocadero or under a creeper vine in Montmartre?**  
The apartment of my dreams is located in a stylish and lively neighbourhood on the left bank, in an 18thC building, with a large garden, lovely high ceilings and wainscoting. I love to be able to go out to a bistro where I am known and can always get a table ... or a piccâ-terre on avenue Montaigne, on an upper floor with terrace and views.

BELLES DEMEURES DE FRANCE, CHRISTIE'S INTERNATIONAL REAL ESTATE  
30, avenue Pierre 1<sup>er</sup> de Serbie,  
75008 Paris  
Tel. : +33 (0)1 53 23 81 81  
belles-demeures-de-france.com

# LE PARIS DE... MARIE-HÉLÈNE LUNDGREEN

*Marie-Hélène Lundgreen, directrice de l'agence Belles Demeures de France, nous livre ses adresses parisiennes préférées, qu'il s'agisse de grands classiques ou de lieux plus confidentiels.*

**Quel est votre restaurant préféré pour un déjeuner d'affaires ?**

*Malet chez Christie's (15 avenue Matignon, VIII<sup>e</sup> arr.). Je m'y sens un peu chez moi, on y rencontre tout le monde. Et à deux pas de l'agence, le George, le nouveau restaurant italien du Four Seasons George V. Avec mon équipe, nous y avons fait notre déjeuner de début d'année. J'adore le concept des petites portions à partager, c'est délicieux et convivial, et le personnel est aux petits soins.*

**Votre restaurant préféré pour un dîner gastronomique ?**

*Une valeur sûre et si romantique, Le Grand Véfour, au Palais-Royal (17 rue de Beaujolais, I<sup>er</sup> arr.). Et pour notre clientèle internationale, le restaurant Guy Savoy à la Monnaie (11 quai de Conti, VI<sup>e</sup> arr.). Le cadre est magnifique, avec cette vue imprenable sur le Louvre et la Seine.*

**Votre bar/café/lounge afterwork préféré ?**

*Le bar du George V, à côté de notre bureau. C'est un peu notre cantine ! Et le bar de L'Oiseau Blanc, au 6<sup>e</sup> étage du Peninsula (19 avenue Kléber, XVI<sup>e</sup> arr.), dont la terrasse offre une vue sur tout Paris. L'été, j'adore la terrasse du Plaza Athénée (25 avenue Montaigne, VIII<sup>e</sup> arr.).*

**Votre quartier fétiche pour vous ressourcer ?**

*J'habite le Champ-de-Mars et j'adore le traverser, bouger la Seine en direction de l'Alma, puis traverser la passerelle en face du Palais de Tokyo pour arriver à l'agence. Pour me ressourcer, je choisis l'avenue Montaigne, un endroit magique... Même si l'on n'achète pas, on peut rêver !*

**L'artisan/commerçant à qui vous voudriez donner un coup de chapeau ?**

*Dans mon quartier du VII<sup>e</sup>, les Gâteaux Thonnieux (59 rue Saint-Dominique) pour leur petite boule de pain au levain, parfait pour deux personnes. Et Chère, le fromager situé au 1 rue Desaix, qui propose une vraie recherche dans le choix de ses fromages. J'en profite pour dire - chapeau - à deux femmes créatrices de mode et globetrotteuses, Caroline Herrem (10 rue de Castiglione, I<sup>er</sup> arr.) et Maison Ullens (4 rue de Matignon, VIII<sup>e</sup> arr.). Elles savent habiller les femmes professionnelles avec un goût exquis ! Et une petite boutique au 15 rue du Cherche-Midi, Le Cèdre, fait un effort en matière de restauration toujours grande... Un choix super en accord avec à l'heure du din en été, casuweren hier.*

**Quel est le dernier concert/pièce de théâtre/spectacle auquel vous avez assisté ?**

*Maïs et Femmes, de Woody Allen, au théâtre de Paris (15 rue Blanche, IX<sup>e</sup> arr.). La troupe est excellente !*

**Quel est le DVD que vous pouvez regarder 20 fois ?**

*Casablanca, avec Humphrey Bogart et Ingrid Bergman. Un grand classique. La musique est magnifique*

**Quel livre ne quitte jamais votre table de nuit ?**

*Le Prophète, de Khalil Gibran, à lire absolument, plein de sagesse ! Et Le monde d'hier, souvenirs d'un Européen, de Stefan Zweig. Je ne m'en lasse jamais.*

**Le dernier disque que vous avez écouté ?**

*Tout dépend de mon humeur. Soit à la maison, du classique, de l'opéra, le soir à l'apéritif, du jazz, Natalie Cole, Diana Krall, mais aussi Marvin Gaye, Nina Simone, Whitney Houston et... Beyoncé ! J'adore aussi les crooners américains.*

**Côté déco, êtes-vous plutôt XVIII<sup>e</sup>, Art déco, 70's ou récup' ?**

*Un mélange de XVIII<sup>e</sup> avec du contemporain.*

**Le dernier objet que vous avez acheté pour décorer votre salon / bureau ?**

*Je viens de croquer sur une table de salle à manger contemporaine de mon ami décorateur italien Carlo Rampuzzi, vue dans sa boutique (14 rue de Lille, VII<sup>e</sup> arr.).*

**L'appartement de vos rêves est-il plutôt haussmannien rive gauche, penthouse au Trocadéro ou sous la vigne vierge à Montmartre ?**

*L'appartement de mes rêves se situe rive gauche dans un immeuble XVIII<sup>e</sup>, avec un grand jardin, une belle hauteur sous plafond et des boiseries, dans un quartier élégant et vivant. J'adore sortir de chez moi et trouver un bistrot où l'on me connaît, où j'ai toujours une table... Ou un pied-à-terre avenue Montaigne, un étage élevé avec terrasse et vue.*

BELLES DEMEURES DE FRANCE, CHRISTIE'S INTERNATIONAL REAL ESTATE  
30, avenue Pierre I<sup>er</sup> de Serbie,  
75008 Paris  
Tel. : +33 (0)1 53 23 81 81  
belles-demeures-de-france.com

## FOCUS ON...



«Just like a house, in a prestigious corner dressed stone 19<sup>th</sup> C building, with views of the Champs-Élysées gardens, this stylish 430 m<sup>2</sup> apartment on two floors, the upper ground floor and garden level, boasts an exquisite landscaped garden and a lovely view of the Eiffel Tower. This imposing duplex features, amongst others, a private entrance, a private garden and a pool giving it its unique charm. Its price is available on request from the agency.»

## ZOOM SUR...

«Comme une maison, au sein d'un prestigieux immeuble d'angle du XIX<sup>e</sup> siècle en pierre de taille donnant sur les jardins des Champs-Élysées, cet élégant appartement de 430 m<sup>2</sup> sur deux niveaux au rez-de-chaussée surélevé et rez-de-jardin bénéficie d'un ravissant jardin paysagé et d'une jolie vue sur la Tour Eiffel. Cet imposant duplex est doté, entre autres, d'une entrée privée, d'un jardin à jouissance privative ainsi que d'une piscine privative en guise de pièce de résistance, lui conférant un charme unique. Son prix est sur demande auprès de l'agence.»